

## دعوة إلى الاجتماع السنوي السادس عشر لمنتدى حوكمة الإنترنت (IGF)

نيابة عن الأمين العام للأمم المتحدة السيد أنطونيو غوتيريش، يشرفني أن أدعوكم إلى الاجتماع السادس عشر لمنتدى حوكمة الإنترنت التابع للأمم المتحدة (IGF)، الذي سيعقد في كاتوفيتشي، بولندا، وعبر الإنترنت، في الفترة من 6 إلى 10 كانون الأول/ ديسمبر 2021.



ستستضيف حكومة بولندا المنتدى السادس عشر لمنتدى حوكمة الإنترنت تحت الموضوع الشامل: "اتحاد الإنترنت". يهدف المنتدى إلى الجمع بين المشاركين من مختلف مجموعات أصحاب المصلحة وبعض الأفراد البارزين في مناقشة حوكمة الإنترنت العالمية من جميع أنحاء العالم.

في حين أنه من المتوقع أن تستمر السلطات الوطنية في تطبيق نهج قائم على المخاطر في تنفيذ التدابير المتعلقة بكوفيد-19 والسفر الدولي، يتم إجراء الاستعدادات لتنظيم منتدى حوكمة الإنترنت كفعالية مختلطة، مما يسمح بالمشاركة النوعية في الموقع وعبر الإنترنت لتحقيق الهدف بجعل منتدى حوكمة الإنترنت شاملاً قدر الإمكان.

استجابةً للمساهمات من مجتمع منتدى حوكمة الإنترنت ومن المقترحات المتعلقة بخارطة طريق الأمين العام للأمم المتحدة للتعاون الرقمي التي تدعو إلى منتدى حوكمة الإنترنت أكثر تركيزاً، اختارت المجموعة الاستشارية لأصحاب المصلحة المتعددين (MAG) استخدام نهج تحركه القضايا لتصميم برنامج منتدى حوكمة الإنترنت 2021. يهدف هذا النهج إلى المساهمة في التطوير المستمر لمنتدى حوكمة الإنترنت وتقويته، من خلال تشجيع المناقشة المركزة التي تتعمق أكثر في مجال قضايا محددة. كما يؤدي هذا النهج أيضاً إلى تحقيق نتائج أكثر تركيزاً، مع الحفاظ على الطابع المنفتح والتصاعدي لمنتدى حوكمة الإنترنت كمساحة للحوار حول مجموعة واسعة من القضايا التي تم تحديدها خلال فترة ما بين الجلسات.

تم اختيار مجالين رئيسيين للتركيز وأربعة مجالات ناشئة وشاملة بعد مساهمة المجتمع:

### مجالات التركيز الرئيسية لمنتدى حوكمة الإنترنت 2021

- الإدماج الاقتصادي والاجتماعي وحقوق الإنسان
- الإتاحة الشاملة والتوصيل الهادف

## مجالات القضايا الناشئة والشاملة لمنتدى حوكمة الانترنت 2021

- التنظيم الناشئ: هيكل السوق والمحتوى والبيانات وتنظيم حقوق المستهلك/ المستخدمين
- الاستدامة البيئية وتغير المناخ
- النظم الإيكولوجية الشاملة لحوكمة الإنترنت والتعاون الرقمي.
- الثقة والأمن والاستقرار.

تعكس مجالات التركيز هذه التحديات والفرص الناتجة عن استخدام وتطور الإنترنت والتقنيات الرقمية ذات الصلة، بدءاً من الحاجة إلى بذل المزيد من الجهود لضمان الوصول الفعال للإنترنت على الصعيد العالمي، إلى دور تعاون أصحاب المصلحة المتعددين في التقدم نحو عالم رقمي أكثر عدلاً وإنصافاً.

بالإضافة إلى ذلك، سيتم إثراء البرنامج من خلال الأنشطة بين الجلسات: شبكة السياسات بشأن البيئة، وشبكة السياسات بشأن الوصول الهادف، ومنتدى أفضل الممارسات حول الجندر والحقوق الرقمية، ومنتدى أفضل الممارسات حول الأمن السيبراني، بالإضافة إلى عمل 22 ائتلاًفاً ديناميكياً لأصحاب المصلحة المتعددين و 116 مبادرة وطنية وإقليمية لمنتدى حوكمة الإنترنت. بناءً على تجربة السنوات السابقة، سيتم أيضاً تضمين مسار برلماني ومسار قيادة رفيع المستوى في برنامج الاجتماع، مما يدل على أهمية الإنترنت وقضايا السياسة الرقمية للبرلمانيين والقادة رفيعي المستوى من مختلف مجموعات أصحاب المصلحة.

أتمنى مخلصاً أن نسعد ونتشرف بمشاركاتكم ومساهماتكم في منتدى حوكمة الإنترنت السادس عشر، سواء كان ذلك في كاتفيتشي أو عبر الإنترنت، وكذلك خلال المرحلة التحضيرية والمشاركة بين ايلول/ سبتمبر وتشيرين الثاني/ نوفمبر. يعتمد نجاح منتدى حوكمة الإنترنت على المشاركة النشطة لأصحاب المصلحة من جميع المجموعات والتخصصات، ونحن نعلم على آرائكم وخبراتكم لإثراء الحوار حول بعض قضايا الإنترنت والسياسة الرقمية الأكثر إلحاحاً.

**السيد لو شينمين**

وكيل الأمين العام للشؤون الاقتصادية والاجتماعية

# Invitation to the Sixteenth Annual Meeting of the Internet Governance Forum (IGF)



On behalf of the United Nations Secretary-General Mr. António Guterres, I have the honour to invite you to the sixteenth meeting of the United Nations Internet Governance Forum (IGF), to be held in Katowice, Poland, and online, **from 6 to 10 December 2021**.

The sixteenth IGF will be hosted by the Government of Poland under the overarching theme: “**Internet United**.”. The Forum aims at bringing together participants from different stakeholder groups and some of the most prominent individuals in the global Internet governance discussion from across the globe.

While national authorities are expected to continue to apply a risk-based approach in implementing measures related to COVID-19 and international travel, preparations are being made to organize the IGF as a hybrid event, allowing qualitative participation of onsite and online to achieve the goal of making the IGF as inclusive as possible.

In response to inputs from the IGF community and from proposals relating to the UN Secretary-General’s Roadmap for Digital Cooperation calling for a more focused IGF, the Multistakeholder Advisory Group (MAG) has opted for using an issue-driven approach to design the IGF 2021 programme. This approach aims to contribute to the ongoing IGF evolution and strengthening, through encouraging focused discussion that delves more deeply into specific issue areas. This approach is also conducive to leading to more focused outcomes, while maintaining the IGF’s open and bottom-up character as a space for dialogue on a wide-range of issues identified during the intersessional period.

Two main focus areas and four emerging and cross-cutting areas were selected after community input:

#### *IGF 2021 Main focus areas*

- Economic and social inclusion and human rights
- Universal access and meaningful connectivity

#### *IGF 2021 Emerging and cross-cutting issue areas*

- Emerging regulation: market structure, content, data and consumer/users rights regulation
- Environmental sustainability and climate change
- Inclusive Internet governance ecosystems and digital cooperation.

- Trust, security, stability.

These focus areas reflect both challenges and opportunities brought forward by the use and evolution of the Internet and related digital technologies, from the need to put more effort into ensuring meaningful Internet access globally, to the role of multistakeholder cooperation in advancing towards a more just and equitable digital world.

In addition, the programme will be enriched by the intersessional activities: the Policy Network on Environment, the Policy Network on Meaningful Access, the Best Practice Forum on Gender and Digital Rights, Best Practice Forum on Cybersecurity, as well as by the work of 22 multistakeholder Dynamic Coalitions and 116 national and regional IGF initiatives. Building on the experience of previous years, a parliamentary track and a high-level leader's track will also be included in the meeting programme, demonstrating the relevance of Internet and digital policy issues for parliamentarians and high-level leaders from across stakeholder groups.

I sincerely hope that we will have the pleasure and honour of your participation and contribution at the sixteenth IGF, be it in Katowice or online, as well as during the preparatory and engagement phase running between September and November. The success of the IGF depends on the active involvement of stakeholders from across all groups and disciplines, and we count on your views and experiences to enrich the dialogue on some of the most pressing Internet and digital policy issues.

**Mr. LIU Zhenmin**

**Under-Secretary-General for Economic and Social Affairs**